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’De premier is er dus niet voor alle Nederlanders’ 
Een kleurenpiet. © ANP . 

De manier waarop premier Rutte gisteren reageerde op de aanbevelingen van 
de VN over Zwarte Piet leidt tot woede in de zwarte gemeenschap. Rutte 
benadrukte nog eens dat de overheid niks aan Zwarte Piet gaat veranderen. 
'Schofferend' oordeelt Landelijk Platform Slavernijverleden. 



Premier Rutte heeft zich de woede op de hals 
gehaald van de zwarte gemeenschap. © anp. 

Na de verschijning van het rapport van het antiracisme-comité CERD van de VN 
zei de minister-president dat hij nog steeds geen rol voor zichzelf of de overheid 
ziet om het uiterlijk van Zwarte Piet aan te passen. ,,Zwarte Piet is geen 
staatsaangelegenheid.'' Om te vervolgen: ,,Behoed je voor een land waar de staat 
bepaalt hoe een volksfeest eruitziet. Dat lijkt me echt iets voor het volk.'' Rutte 
onderstreepte dat hij het 'niet zo belangrijk vindt' hoe 'het ventje eruit ziet'. 
 
Kwetsend 
Volgens Barryl Biekman, voorzitter van Landelijk Platform Slavernijverleden, 
gaat de premier daarmee 'lijnrecht' in tegen de aanbevelingen van het VN-comité. 
Dat stelde dat de 'overheid actief zijn best moet doen' om 'die karaktertrekken' van 
Zwarte Piet te wissen 'die mensen als racistisch of als verwijzing naar het 
slavenverleden kunnen zien.' Biekman: ,,Er staat niet dat het volk het moet doen, 
of u, of ik. Er staat dat de óverheid het moet doen.'' 

Kille boodschap 
  
Nu blijkt de premier dus niet de premier van zwarte Nederlanders 
Jerry Afriyie, Nederland wordt beter 

Ook Jerry Afriyie van Nederland Wordt Beter - betrokken bij veel Piet-protesten - 
is 'geschokt' door de reactie van Rutte. ,,Zo'n comité zegt dit niet zomaar, maar 
omdat Piet als racistisch wordt ervaren door sommige Nederlanders, als kwetsend. 
En eigenlijk zegt Rutte nu: ik heb daar geen boodschap aan. Nu blijkt de premier 
dus niet de premier van zwarte Nederlanders. Ik vind dat een heel kille 
boodschap.'' 
 
Landenrapporteur Ion Diaconu (spreekbuis van het comité als het over Nederland 
gaat) benadrukt in een vraaggesprek met het AD dat de VN 'op een actieve rol' van 
de overheid aandringt. ,,We begrijpen dat de traditie in Nederland belangrijk is, 



maar ook dat sommige elementen ervan als racistisch worden ervaren. Daar moet 
de overheid wat aan doen. Die heeft ook zorg voor die burgers te dragen.'' 

Afschaffing 

Een visagist brengt vegen aan op het gezicht 
van een roetpiet. © ANP. 

Verder onderstreept Diaconu dat zijn comité nooit op de afschaffing van tradities 
of symbolen zal aansturen. ,,Daar gaan wij niet over. Maar we hebben wel de taak 
om te kijken of er geen elementen in zitten die aanstootgevend zijn voor anderen.'' 
 
Minister Asscher (Integratie) noemde het 'goed' dat de VN 'niet zegt dat de 
overheid het moet verbieden'. ,,Ze geven aan dat een traditie die heel oud is, kan 
veranderen en dat het de bedoeling is dat het een feest is voor iedereen. Dat is 
precies de boodschap die ik ook heb." 
 
Volgens mensenrechten-hoogleraar Tom Zwart is de reactie van Rutte op de 
aanbeveling 'wat al te laconiek'. ,,Als je het opvat als: de samenleving kan die 
Pietendiscussie beter oplossen dan de overheid, dan deugt het nog wel. Maar als je 
het opvat als: we hebben er niks mee te maken, dan niet. De VN vraagt de 
overheid op te staan voor mensen die zich racistisch bejegend voelen.'' 

Sinterklaas 
  
Er staat niet in dat Piet niet meer zwart mag zijn 
Marc Giling, Pietengilde 

Volgens Zwart kwam de reactie van de Nederlandse regeringsdelegatie die het 
comité vorige week in Genève te woord stond 'veel dichter bij' wat de VN wil. 
,,Die delegatie gaf aan dat de Nederlandse overheid via debatten zeker wil helpen 



bij het ontwikkelen van 'een meer acceptabele Piet'. Dat is wat dit comité wil 
horen. Dat de overheid racisme niet over haar kant laat gaan.'' 
 
De aanbevelingen over Piet werden overigens door voor- én tegenstanders 
omarmd. Zo benadrukt Afriyie dat het rapport 'een steun in de rug' is voor alle 
mensen die zich al jaren aan de knecht van Sinterklaas storen. 
 
Genuanceerd 
Voorstander Marc Giling (Pietengilde) is op zijn beurt blij dat het comité niet op 
afschaffing van Zwarte Piet hint. ,,Daar gingen vooraf wel allerlei verhalen over. 
Maar het rapport is eigenlijk heel genuanceerd.'' Dat de VN vraagt om 'bepaalde 
eigenschappen' te wissen, noemt Giling 'prima'. ,,Wij vinden ook dat alle dingen 
die mogelijk naar slaven kunnen verwijzen, weg moeten. Overdreven dikke 
lippen. Surinaamse 'krompraat'. Maar die dingen zíjn ook al aan het veranderen.'' 
 
Dat geeft volgens Asscher aan dat een traditie die heel oud is, ook kan veranderen. 
Hij gaat de Sint- en Pietengildes niet voorschrijven om Zwarte Piet af te 
schminken. Gelukkig zegt de VN niks over de kleur, vindt voorstander Giling. ,,Er 
staat niet in dat Piet niet meer zwart mag zijn.'' 
 
Landenrapporteur Diaconu benadrukt dat het comité expres niet heeft benoemd 
hoe Piet moet veranderen. ,,Dat is niet aan ons. Dat is aan jullie. Als het maar een 
traditie wordt waar iedereen plezier aan beleeft. Ook mensen van Afrikaanse 
afkomst.'' 
http://www.ad.nl/ad/nl/33220/Sinterklaas/article/detail/4131726/2015/08/29/W
oede-om-reactie-Rutte-op-VN-rapport-Zwarte-Piet.dhtml 
	  

 

 
 
 
 
 



‘VN aanbevelingen Zwarte Piet niet 
overnemen' 

 
ONDERZOEK  | MA 31 AUG 2015  
REDACTIE KAIRA DIAGNE 
  
De Nederlandse overheid kan de aanbevelingen van de VN 
over Zwarte Piet negeren. Dit blijkt uit onderzoek van 
EenVandaag onder 20.000 mensen. Acht op de 10 
deelnemers (83%) vinden dat Nederland de aanbevelingen 
uit het VN rapport niet hoeft over te nemen. 

Afgelopen vrijdag kwam de VN met haar rapport over discriminatie 
in Nederland.   



Veel ondervraagden zeggen dat de Nederlandse overheid zich niet 
moet bezig houden met een ‘culturele uiting’ als Zwarte Piet, en het is 
al helemaal geen kwestie waar de VN zich mee hoort te bemoeien. 
Twee derde (64%) vindt het dan ook een slechte zaak dat minister 
van Sociale Zaken Asscher een dialoogtafel over de aanpassing van 
Zwarte Piet heeft aangekondigd.  

Een kwart (26%) vindt het wel een goede zaak. Zij zien graag dat er 
een oplossing komt voor deze heftige discussie. Zo zegt een 
deelnemer:  

'Acties en ruzies bederven de sfeer rond een gezellig kinderfeest. Als 
dat via gesprekken voorkomen kan worden is dat een goede zaak.' 

Daarnaast vinden veel mensen dat Zwarte Piet helemaal niets met 
racisme te maken heeft. Zij (71%) begrijpen niet dat Zwarte Piet 
onbedoeld discriminerend kan overkomen op mensen met een 
donkere huidskleur. Driekwart (76%) vindt dan ook dat er niets moet 
worden aangepast aan het uiterlijk van Zwarte Piet. Toch is de groep 
mensen die wel open staan voor een aanpassing groter dan een paar 
jaar geleden. Bedroeg dit in 2013 nog 5%, nu is 17% voor een 
aanpassing van Zwarte Piet.  

Over de vraag of Zwarte Piet in zijn huidige vorm nog bestaat over 5 
jaar zijn de deelnemers aan het onderzoek verdeeld, 41% denkt van 
wel 46% denkt van niet.  

Over het onderzoek 
Aan het onderzoek deden 20.163 leden van het EenVandaag 
Opiniepanel mee. Het onderzoek vond plaats van 28 tot 31 augustus 
2015. 

Het EenVandaag Opiniepanel bestaat uit 45.000 mensen. Zij 
beantwoorden vragenlijsten op basis van een online onderzoek. De 
uitslag van de peilingen onder het EenVandaag Opiniepanel zijn na 
weging representatief voor zes variabelen, namelijk leeftijd, geslacht, 
opleiding, burgerlijke staat, spreiding over het land en politieke 
voorkeur gemeten naar de Tweede Kamerverkiezingen van 2012. 
Panelleden krijgen ongeveer één keer per week een uitnodiging om 
aan een peiling mee te doen. Op de meeste onderzoeken respondeert 



50 tot 60 procent van de panelleden. De software is van Vision 
Critical. 

http://opiniepanel.eenvandaag.nl/index.php/uitslagen/61587/_vn_aanbevelingen_z
warte_piet_niet_overnemen_	  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 



'Kind legt wél link tussen Zwarte 
Piet en huidskleur' 

 
16-11-2013 BLOG  
REDACTEUR LISETTE VAN VLIET 
Vandaag komt de Sint weer aan in ons land.  Manuela - met 
donkere huid - groeide op in Nederland en vierde vroeger 
nooit sinterklaas omdat haar blanke moeder het zwarte 
hulpje discriminerend vond. De afgelopen weken werd het 
een nationale discussie: staat Zwarte Piet symbool voor 
racisme? 'Wat deze discussie voor mij heeft bewezen is dat 
de stem van een donkere Nederlander minder waard is 
dan die van een blanke Nederlander. Maar daar leg ik me 
niet bij neer.' 



"Ik ben het product van een interraciaal huwelijk. Mijn 2 broertjes en 
ik zijn niet opgegroeid met het vieren van het Sinterklaasfeest, omdat 
mijn (Nederlandse) moeder het niet prettig vond dat Zwarte Piet, 
verkleed in ‘Blackface’, het dommige knechtje vertegenwoordigde. Op 
de basisschool kreeg ik de rol van Zwarte Piet toebedeeld, want ik 
‘hoefde gelukkig niet geschminkt te worden’. Kinderen leggen de link 
dus wél tussen Zwarte Piet en mensen met een donker(dere) 
huidskleur." 

Verander Zwarte Piet 
"Ik heb mij mijn hele leven al hard gemaakt voor een verandering van 
Zwarte Piet. Let goed op: verandering. Niemand heeft het gehad over 
afschaffen. Als mensen al jaren tegen hun kinderen zeggen dat 
Zwarte Piet donker is door het kruipen door de schoorsteen, waarom 
is het dan zo’n probleem om zijn uiterlijk daar ook op aan te passen? 
In de huidige discussie komt de ware aard van een hoop mensen naar 
buiten, waarbij nog maar eens wordt bevestigd waar ik stiekem altijd 
al rekening mee hield: het maakt niet uit hoe hard je je best doet, met 
een niet-blanke huidskleur word je nooit voor volwaardig 
Nederlander aangezien." 

Racisme aan de orde van de dag 
"Mijn moeder is schooldirectrice. Mijn vader, die hier zijn studie 
heeft afgemaakt, is succesvol arts. Mijn broertjes en ik hebben 
alledrie gymnasium afgerond en zijn bezig met afstuderen aan de 
universiteit, waarbij één van hen zelfs al bezig is met zijn promotie. 
We zijn eerlijk gezegd modelburgers, maar dat zien mensen niet als 
ze naar ons kijken. Ik ben hier geboren en getogen, en toch zijn 
opmerkingen als 'Rot lekker op naar je eigen land' aan de orde van 
de dag. Wat deze discussie voor mij heeft bewezen is dat de stem van 
een donkere Nederlander minder waard is dan die van een blanke 
Nederlander. Maar ik leg me daar niet bij neer." 

89 Procent van alle jongeren, zo blijkt uit eerder onderzoek van het 
1V Jongerenpanel, ziet Zwarte Piet niet als discriminerend. 
 
http://1vjongerenpanel.eenvandaag.nl/uitslagen/47839/_kind_legt_w_l_link_tussen_z
warte_piet_en_huidskleur_ 
 
 
 



'Zwarte Piet is niet racistisch' 

 
05-12-2012 ONDERZOEK  
REDACTIE EVA VAN MOSSEVELDE 
Jongeren (92%) zijn tegen het idee van onderzoeker John 
Helsloot om het zwart geschminkte gezicht van de hulpjes 
van Sinterklaas te vervangen door een enkele roetveeg. 
Oud-Kamerlid Andrée van Es sloot zich bij zijn pleidooi 
aan, maar slechts 4 procent van de jongeren ziet liever een 
zwarte veeg dan een zwarte Piet. 

Zwarte Piet is wat de jongeren betreft zwart omdat hij door de 
schoorsteen komt, niet omdat hij het donkere knechtje is van 
Sinterklaas. Bijna alle jongeren (92%) zien Zwarte Piet niet als 
racistisch fenomeen. Omdat hij een kindervriend is zou het volgens 
hen eerder positieve discriminatie zijn. Ook hechten jongeren veel 
aan de traditie van Zwarte Piet: 

'Als Zwarte Pieten een negatieve rol hadden gehad in deze traditie, 
kan ik er in komen. Echter, er wordt tegen Zwarte Pieten en 
Sinterklaas opgekeken, mensen vinden het leuk en er zal nooit een 
kind zijn dat slecht gaat denken over getinte mensen door Zwarte 
Piet.' 
 



'Zet Zwarte Piet aan tot haat en geweld? Hoogstens tot cohesie.' 
 
'Alle donkere mensen die ik ken vinden Zwarte Piet geweldig. Het 
zijn de politiek correcte mensen die er een probleem van maken. 
Niemand ziet Zwarte Piet als een karikatuur van een zwarte man. 
Het is traditie en als je het niets vindt dan ga je maar weg.' 
 
http://1vjongerenpanel.eenvandaag.nl/uitslagen/42081/_zwarte_piet_is_niet_racistisc
h_ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



'Zwarte Piet-discussie laat zien: 
zwarte pijn is minder waard dan wit 
plezier' 
OPINIE - Asha ten Broeke − 11/10/13, 11:45 
COLUMN Elk najaar sluiten ouders de ogen voor het feit dat we in opperste vrolijkheid 
één van de duisterste bladzijden uit onze geschiedenis in feestvorm gieten, schrijft 
Asha ten Broeke. 'Het is de nationale allergische reactie op het Zwarte Pieten-debat die 
me echt zorgen baart.' 

• 	  

©	  anp.	  

'Elk jaar weer dit gezeur.' Daarmee wuifde Henk Westbroek afgelopen maandag aan tafel 
bij Pauw & Witteman de Zwarte Piet-technische bezwaren van kunstenaar Quinsy Gario weg. 
Dit was nadat hij Gario langdurig had uitgelachen, en voordat hij tegen hem ging schreeuwen. 
Erg verheffend was het niet. 
 
Maar hoewel bij Pauw & Witteman weglachen het nieuwe luisteren lijkt, hebben Gario en de 
zijnen links en rechts natuurlijk wel een puntje of wat. Ze vinden Zwarte Piet racistisch; een 
'koloniale oprisping' die geen plek meer heeft in het moderne veelkleurige Nederland. 
 
Goudberingd en roodbelipt 
Op die analyse is nuchter bekeken weinig af te dingen. Want Zwarte Piet, zijn imago van 
kindervriend ten spijt, ís Blackface: de gitzwarte, goudberingde, roodbelipte negerkarikatuur 
die we nog zo goed kennen uit oude Sjors & Sjimmies - 'Jimmie leuk vinden!' -, bedacht op 
een moment in de 19de eeuw dat het concept beschaving nog niet voldoende was ingedaald 
om al tot afschaffing van de slavernij te leiden. 
 
De tegenwerping dat Piet een schoorsteenveger is en derhalve zwart van roet, is 
overduidelijk flauwekul - tenzij je denkt dat in schoorstenen afropruiken en lippenstiften 
verstopt zitten die, du moment dat hij zich aldaar begeeft om cadeaus te bezorgen, spontaan 
op het Pietengezicht springen. En zelfs dan zou hij bij aankomst op de stoomboot nog een 
schone en dus huidkleurige snoet moet hebben, want dan zitten de cadeaus immers in het 
scheepsruim en heeft Pietermans nog geen schoorsteen van binnen gezien. 
 



Dus is dit waar we elk jaar weer in collectieve knusheid naar kijken: een optocht met een 
blanke heer, hooggezeten op een wit paard, die waardig naar de menigte wuift, terwijl zijn op 
negerslaven geïnspireerde knechten om hem heen dartelen, deugnieterig en dom doen, en 
de goedheiligman met hand- en-spandiensten ondersteunen, zoals dat een goede 
ondergeschikte betaamt. 
 
Blackface 
Dat kinderen hier in al hun leeftijdsgerelateerde naïviteit geen racisme maar een feestje in 
zien, is nauwelijks relevant. Het probleem is dat hun ouders, die wél kennis hebben van 
slavernij, dondersgoed weten hoe een schoorsteenveger eruit hoort te zien en aan wie bij 
herhaling dat Blackface-dingetje is uitgelegd, toch hun ogen sluiten voor het feit dat we in ons 
land elk najaar weer in opperste vrolijkheid één van de duisterste bladzijden uit onze 
geschiedenis in feestvorm gieten. 
 
En dan vinden we het gek dat veel nakomelingen van die slaven dit niet helemaal super-
toppie-gezellig vinden. De oprechte gekwetstheid van zwarte mensen leidt zelfs tot grote 
woede, want niemand mag het in zijn hoofd halen om 'een leuk kinderfeest te verpesten'. 
 
Alsof kinderen niet evenveel lol hebben met groene, gele en rode Pieten, zoals in 2006, toen 
de NPS in een vlaag van - helaas tijdelijke wijsheid - regenboogpieten uitvond. Kleuters in 
den lande kropen helemaal niet massaal depressief en hevig getraumatiseerd in hun bed. Ze 
vierden gewoon lekker Sinterklaas. 
 
Dit in tegenstelling tot, wederom, flink wat volwassenen. Het regende klachten bij de NPS. 
Medewerkers werden bedreigd. In kranten spraken columnisten en briefschrijvers over 
'cultuurbarbaren', 'multicultikoorts', en of het willen afschaffen van - aldus de toentertijdse 
Telegraaf - 'negertjes in de knechtenrol' een voorbeeld is van 'totaal doorgeslagen angst voor 
discriminatie'. Nee, bespottelijk, want Piet hoort gewoon zwart en 'ze' moeten met hun fikken 
van 'ons' feest afblijven, anders rotten ze maar op naar hun eigen land. En dat maakt ons 
geen racisten, dat is gewoon gezond verstand. Kutnegers. 
 
Racisme 
Het is deze nationale allergische reactie op het Zwarte Pieten-debat die me echt zorgen 
baart. Want wat zegt dit over Nederland? Wat leren kinderen hier nou van? Dat volwassenen 
op een Facebookbericht van Pauw & Witteman over Quinsy Gario reageren met (sic): 'Ze 
moeten die vent een steen om de nek binden en tussen de haaien gooien, laat hem lekker 
optiefen die malloot'? En dat de verontwaardiging die op zo'n opmerking volgt vele, vele 
malen kleiner is dan de woede op iemand die kritiek durfde te hebben op Zwarte Piet? 
 
Ik vrees dit: dat het oké is om iemand die laat weten dat hij door jou gekwetst is uit te lachen 
en weg of dood te wensen. Dat de bezwaren van een zwarte minderheid ondergeschikt zijn 
aan de feestelijkheden van de witte meerderheid. Dat zwarte pijn minder waard is dan wit 
plezier. En dát, lieve mensen, is puur, onversneden racisme. 
 
Asha ten Broeke is wetenschapsjournalist. 

 
http://www.volkskrant.nl/vk/nl/3184/opinie/article/detail/3525447/2013/10/11/Zwarte
-Piet-discussie-laat-zien-zwarte-pijn-is-minder-waard-dan-wit-plezier.dhtml 
 


